
*1000233739592* 

*1000233739592* ikt. szám: FPH079 /351 - 47 /2023 

 

 

 

EMLÉKEZTETŐ  
 

A „Fiatal Budapest” munkacsoport üléséről  
2023. november 23.; 14 óra, a Főpolgármesteri Hivatal 133/b. terem 

 

Jelen voltak:  

 

 

 

 

Dr Bősz Anett  főpolgármester-helyettes 

Gergely Bence közigazgatási önkormányzati 
tanácsadó  

 

Hentz Zsuzsanna 

 

Sport, köznevelési és 
If júságpolit ikai  

osztályvezető  

Farkas Hajnal  igazgatási szakreferens  

Vermuthné Kiss Valentina  i f júsági és koordinációs 
szakreferens 

Kiss Mariann Budapest Főváros III. kerület, 
Óbuda-Békásmegyer  

Gálvász Att i la  Budapest Főváros VII. ker. 
Erzsébetváros Önkormányzata  

Nagy Att i la  Budapest Főváros X. kerület 
Kőbányai Polgármesteri Hivatal  

Mikófalvi Ágnes Edit  Budapest Főváros XIX. Kerület 
Kispest Önkormányzata (KIFŐ  -
Kispesti If júsági Önkormányzat)  

Czinder-Gali Zsuzsanna Budapest Főváros XlX. Kerület 
Önkormányzata  

Kormos Adrienn Budapest Főváros XV. Kerület 
Rákospalota, Pestújhely, 

Önkormányzata  

Balogh Fruzsina Budapest Főváros XV. Kerület 
Rákospalota, Pestújhely, 

Önkormányzata  
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Krisztov-Papp Krisztina Budapest XVIII. Kerület 
Pestszentlőrinc -Pestszentimre 
Önkormányzata –  Társadalmi 

Kapcsolat Főosztálya  

Szebeni Dóra  Budapesti Művelődési Központ  

 

Bálint Andrea  Gyermek- és If júsági Önkormányzati 
Társaság  

Kutassy Dorottya Háttér Tásaság  

Kaszás András  Tudatos If júságért Alapítvány  

Lajer Bett ina Tudatos If júságért Alapítvány  

Tokaji Márton  Tudatos If júságért Alapítvány  

Dr. PhD. habil Nagy Ádám  UISZ Alapítvány  

 

 

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai  osztályvezető: 

Köszöntötte a résztvevőket, majd tájékoztatást nyújtott az üléssel kapcsolatos  
technikai részletekről /  adatkezelési tájékoztató, hang - és képfelvétel készítése, a 
mikrofonok használata /  ezt követően ismertette a napirendi pontokat, végezetül 
felkérte Dr. Bősz Anett főpolgármester -helyettes asszonyt, hogy tartsa meg köszöntő  
beszédét.  

 

1. napirendi pont: Dr. Bősz Anett humán területekért felelős főpolgármester -
helyettes köszöntője  

 

Dr. Bősz Anett, főpolgármester -helyettes: 

Köszöntötte a résztvevőke t,  majd megnyitotta az ülést.  Köszöntőjében kiemelte, hogy 
a Fiatal Budapest munkacsoport,  i l letve, a nap folyamán későbbiekben szintén 
ülésező  Aktív  Budapest munkacsoport , azon munkacsoportok közé tartoznak ,  
amelyek előre tudják vinni a társadalmat és hogyha ezzel a 2 csoporttal igazán tud 
törődni ,  nemcsak egy város közössége,  hanem a komplett társadalom  érezheti a 
fejlődést , és a jövőnk alapköveit bö lcsebben és jobban fogjuk tudni letenni.  Emellett  
kiemelte, hogy a f iatalok bevonása nemcsak  a döntéshozatalba  hanem az éppen folyó 
folyamatokba azért kivételesen fontos , mert a részvétel egy fajta kötődést feltételez , 
és feltételezi azt  is, hogy a f iatalok felelősséget fognak érezni nemcsak a városért , 
hanem azokért a közösségekért is , akiknek ma nagy szüksége van nemcsak ebben a 
városban , de ebben az országban is egy kicsit jobb és békésebb hétköznapokat élni . 
Beszédében kifejtette továbbá,  hogy bízik abban, hogy a munkacsoport résztvevőivel  
közösen  ezen alkalommal a főváros if júságpolit ikai koncepciójának alapköveit sikerül 
meghatározni.  
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2. naprendi pont:  Tájékoztató az új „Fiatal Budapest” logó és arculatról, 
valamint a Fiatal Budapest Munkacsoport közvetlen kapcsolattartását 

támogató  Teams felület megalkotásáról, és használatának feltételeiről.  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető :  

Megköszönte főpolgármester -helyettes asszony lelkesítő szavait.  Majd felhívta a 
figyelmet az alakuló ülés óta történt néhány újdonságra.  Egyrészt bemutatkozott és 
beszélt az if júsági területen történt  legfontosabb szervezeti változásról,  a 
Köznevelési és If júságpol it ikai Osztály  a Sport Osztál lya l  való  januárban történő 
hivatalos összeolvadásáról . Kiemelte, hogy nagyon sok az olyan terület , mind az 
i f júságpol i t ikai, mind a sport területén, amit tudunk így szine rgizálni  akár csak a 
diákolimpiai rendszer .  Emellett tájékoztatta  a részvevőket, hogy az alakuló ülésen 
felmerült  kérésre reagálva létrehozásra  került  egy közös online platform a Teams  
felületen, ahol naprakész információkat, programokat, öt leteket stb. oszthatnak meg 
ezentúl  a munkacsoport tagjai, és a napi szintű kapcsolattartásra, kérdésfelvetésre, 
válaszadásra  nyí l ik lehetőség ezen felület működtetésével.  Röviden ismertette a 
felhasználói feltételeket  és bíztatta a jelenlévőket, hogy minél aktívabban tartsák  a 
kapcsolatot későbbiekben ezen közös platformon. Emellett felhívta  a figyelmet és 
bemutatta a „Fiatal Budapest” tematikát  tükröző  arculatot és  az erre létrehozott  logót . 
Kiemelte, hogy ezentúl  ez a logó  fémjelezni  fog minden budapesti f iatalságot érintő 
programot, létesítmény t, projektet. Kiemelte, hogy megtervezésekor az egységes 
fővárosi arculathoz való igazodás mellett  mindenképpen valami mozgás t, 
folytonosságot, valami aktivitás t , i l letve színeiben pedig egy fiatalosságot tükröző 
ábrát szeretett  volna a Fővárosi Önkormányzat létrehozni.   Bemutatta a logóelem 
inspirációit .  Emellett felhívta  a f igyelmet, hogy az ülés  egy aktívabb beszélgetéssel 
egy közös csoportmunkával fog zárulni,  melynek során kiscsoportokban szere tnénk  
közösen  feltárni, hogy melyek lehetnek egy kifejezetten fővárosi if júsági koncepció 
legfontosabb alapkövei.   Kiemelte, hogy a további üléseket  is a közös 
tapasztalatcserékre akarja építeni.  

 

3.naprendi pont  Az ifjúsági munkát érintő egyes képzési és 
programlehetőségek bemutatása.  

 

Hentz Zsuzsanna osztályvezető elsőként felkérte Szebeni Dórát a Budapesti 
Művelődési Központ Szakmai fej lesztési és Innovációs Osztályának vezetőjét , hogy 
mutassa be a képzési programjaikat .  

Szebeni Dóra ,  a Budapesti Művelődési Központ által szervezett képzések közül 
kifejezetten az i f júsági közösségszervezésről szóló képzést ajánlotta a résztvevők 
számára.  Ez egy olyan akkreditált képzésük,  amely kulturál is szakemberek részére 
jött létre 30 órás képzés ,  a képzés 5 alkalommal, napi 6 órában valósul meg, melynek 
célja , hogy olyan közösségépítő  módszereket sajátítsanak  el az erre jelentkező 
szakemberek, melyeknek a segítségével későbbiekben korszerű, aktív részvételre 
ösztönző if júsági programokat tudjanak szervezni .  Az előadó kiemelte, hogy a képzés   
során  a résztvevők megismerik a  korcsoport jel lemzőit, a f iatalok elérésének és 
bevonásának lehetséges útvonalait, a speciál is kommunikáció és konfliktuskezelés 
technikáit, a  csoportvezetés eszköztárát. Ismereteket szereznek a gyermek és if júsági  
korosztály jogairól,  pályaorientációról.   

Felhívta a f igyelmet, hogy jelenleg a képzés szakmai tartalmának a fr iss ítése zajlik  a 
legújabb kutatási eredmények szerint új módszertani technikákat alkalmazva ,  
valamint képze tt elméleti és gyakorlat i  szakemberek bevonásával , ezért ezen képzés 
2024 márciusában fog ismét indulni.  Emellett kihangsúlyozta , hogy készül egy olyan 
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információs csomag is a jelentkezőknek, amely az aktív  bekapcsolódásukat támogatja 
(összefoglaló, irodalomjegyzék, ütemezés, drivefelület, közös kommunikáció 
kialakítása).  Megemlítette,  hogy ebben Gulyás Barnabás , az  ELTE Pedagógiai és 
Pszichológiai Kara Felnőttképzés -kutatási és  Tudásmenedzsment Intézet if júsági 
szakértő je lesz segítségükre , aki egyben okleveles közösségi és civi l  fejlesztő 
szakember (GYIÖT).  A képzéshez kapcsolódóan megemlítette, hogy a 2023. június 7 -
én a Pestszentimrei Közösségi Házban  került megszervezésre egy konferencia „A 
KULTURÁLIS EGYÜTTMŰKÖDÉSEK FŐVÁROSON BELÜL  ÉS AZON TÚL” címmel, az 
ott résztvevő ; egyes fővárosi  kerület közművelődési intézményeiben dolgozó, if júsági  
korosztál lyal foglalkozó munkatársak  tapasztalat it, és    az ott elhangzott,  a f iatalokkal 
való foglalkozás során szerzett  tapasztalataikat is beépítik majd ezen képzés során.  

Egy két példát  is megemlített  arról, melyek voltak ezek a megállapítások /  
tapasztalatok: 

- Fontos egy ál landó helyiség kialakítása, ahová a f iatalok bármikor bemehetnek  

(ez sajnos nem mindenhol oldható meg) .  

- Tematikus körök, klubok támogatása, fejlesztése kulcs lehet (néptánc, színjátszó  

kör, kórus  stb. –  inkább vidéken működik jól) .  

- Aktivizálási lehetőségek megtalálása . 

- slam poetry part ik, rap-versenyek, rendhagyó irodalomórák –  vagyis a 

korosztálynak izgalmas tartalmak megtalálása .  

- Street-art fesztiválok (lehetőség biztosítása közterületeken ).  

 Emellett  beszélt még a képzésre való jelentkezés feltételeiről,  formájáról és az ott 
elsajátított ismeretek ellenőrzésének módjáról . Külön kihangsúlyozta, hogy a 
résztvevők a képzést köve tően Tanúsítványt  is szereznek erről.   

Előadása végén megemlítette, hogy a jelentkezéshez szükséges információkat és 
dokumentumokat a létrehozott közös Teams felületen aktuális időben meg fogja 
osztani.  

Kormos Adrienn, Budapest Főváros XV. Kerület Önkormányzata : 

Milyen költsége  van a képzésnek? 

Szebeni Dóra,  Budapesti Művelődési Központ:  

Sajnos nem ingyenes .  Részvételi dí j 48 . 000 Ft.  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető:  

Megköszönte az előadónak a részletes tájékoztatását.  Érdeklődött, hogy van -e az 
előadóhoz valakinek még kérdése. Ezt követően  felkérte Kaszás Andrást ,  a Tudatos 
If júságért Alapítvány kuratóriumi elnökét, hogy mutassa be az Alapítvány által a 
szervezett a társadalom problémái iránt és aktív ál lampolgári részvételre ösztönző 
aktuális képességfejlesztő programjaikat és képzéseiket. 

Kaszás András, Tudatos Ifjúságért Alapítvány:  

 Beszélt általában az  Alapítvány  munkásságáról .  Három területen végzik a 
tevékenységüket:  

- Ember jogi nevelés  

- Aktív ál lampolgárság  

- Játékfej lesztés  

Jelentős nemzetközi hálózattal rendelkeznek nagyjából 25-30 országból vannak 
partnereik és velük közösen együttműködve valósítanak meg hazai és nemzetközi 
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projekteket, rendszerint az Erasmus+ programnak a keretében , de már vannak olyan 
partnerségeik is , amelyek ezen túlmutatnak és más pályázati forrásokból vagy éppen 
európai uniós forrásból valósít ják meg ezeket .  Az idő rövidségére való tekintettel 
rátért egy jelentős és  jelenleg futó projekt jükre az un.  YOUTH4VOTE! –  KAMPÁNY-
ra, ami kifejezetten arról szól , hogy a 18-24 éves fiatalokat mobil izál ja ,  minél inkább 
aktívvá tegye őket arra, hogy vegyenek részt a 2024-es európai választásokon .  
Bemutatta a kampányhoz kapcsolódó  aktivitásokat .  Beszélt a kampányt népszerűsítő  
nagyköveti felhívásukról, ami 2023. november 24-én,  mú lt hét pénteken zárult.  
Felhívta a résztvevők f igyelmét  arra, hogyha környezetükben  van olyan f iatal, akit 
szívesen delegálnának  ebbe a kampányba , akkor az t  mindenképp tegyék meg.   
Kiemelte, hogy létrehoz tak egy országos nagyköveti hálózatot , amelyek a 
kampányban ezeket a helyi eseményeket programokat fogják megvalósítani .  Ennek a 
nagyköveti hálózatnak egy több alkalmas képzést is biztosít anak és azt kér ik, hogy 
majd helyi szinten vonják be a fiatalokat , aktivizál ják őket és szervezzenek nekik 
programokat, rendezvényeket megyei elosztásban . Tehát több mint 30 nagykövettel 
számolnak és szeretnék,  hogy minden megyéből legalább 1 vagy 2 fő nagykövetünk  
legyen, akik utána helyi szinten akt ivizálhatják  a fiatalokat, erre sokféle formában  
kerül majd sor,  széles spektrumára kell  gondoln i  azoknak a rendezvényeknek,  amiket 
ők szervezhetnek . Hangsúlyozta , hogy a cél az, hogy minél több fiatal hall jon az 
európai unióról , kapcsolódjon az európai uniós értékekhez és természetesen az, hogy 
minél  több a korosztályba tartozó fiatal  elmenjen majd 2024-ben az európai 
választásokon szavazni . Felhívta a figyelmet egy nagyon érdekes , erre a célra 
kialakított  eszközre  az un. kampány buszra, ami az országot jár ja a 
kampányidőszakban . Kiemelte, hogy a kampány  buszt ki lehet az Alapítványtól 
kölcsönözni, ezt bármely intézmény  vagy szereplő  megteheti, akinek van olyan 
rendezvénye vagy programja , amelyen létjogosultsága lehet az  európai uniós 
választások  népszerűsítésének, vagy az európai uniós értékek  népszerűsítésének . A 
busz interaktív lesz , ezért bíz ik benne, hogy felkelt i majd a fiatalok érdeklődését . A 
jelenlevőket  is biztatta az ezzel kapcsolatos közös együttműködésre.  Felhívta a 
f igyelmet arra is, hogy a kampány egy feszt ivállal  zárul Budapesten . Felhívta a 
figyelmet egy másik  kapcsolódási lehetőség re is, hiszen nem csak a nagyköveteken 
keresztül lehet majd bevonódni ebbe a programba, hanem az Alapítvány tud egy un. 
csomagot adni az érdeklődök  részére , amelynek segítségével saját rendezvényén, 
programon saját lebonyolításban megvalósítható  az európai választás  
népszerűsítése ,  valamint egy kapcsolódó kutatás  is lebonyolítható ezen csomag 
segítségével . Ezen szervezeti  kutatásban olyan szervezetek , informális csoportok ,  
közösségek tudnak részt venn i ,  amelyeket f iatalok vezetnek és fiatalokkal 
foglalkoznak.  Kiemelte, hogy a kutatás cél ja annak megvizsgálása ,  hogy milyen 
eszközökkel próbálják növelni a  f iatalok saját korosztályukban az aktív 
állampolgárságot és a demokratikus értékeket ,  és külön fókuszálnak majd arra is, 
hogy az eu rópai választásokhoz kapcsolódóan mobilizálják ezt a korosztály t. Ezzel 
kapcsolatosan kérte a résztvevőket, hogy  ha tudnak ajánlani olyan csoportot, amely 
ennek a leírásnak megfelel , akkor hív ják fel erre a lehetőségre a figyelmet.  Ezenkívül 
beszélt  az Alapítvány további programjairól a  Tudatos If júságért  Programról,  
amelynek keretében több mint 100 eseményt valósítottak meg, i l letve több mint 
kétszázötven ál landó és aktív , f iatalabb tagja van, jel lemzően középiskolás  és 
egyetemista fiatalok. Három  sikeres kampányuk volt  ennek kertén belül, ezek közül 
kettő a 2022-es országgyűlési választásokhoz kapcsolódott . A harmadik kampányuk 
a „Senkit ne hagyj hátra” elnevezésű  kampány , ez a felelős és tudatos bulizásról szól , 
a kortárs  f iatalok szeretnék más f iataloknak elmondani,  hogy hogyan is lehet 
felelősséggel és tudatosan bulizni .  Felhívta  a f igyelmet arra is, hogy ezeket a 
kampányaikat  igény esetén  el tudják vinni más rendezvényekre, táborokba és 
programokra. Ezek megvalósításához van  egy kortárs csapatuk, úgyhogy  próbálnak 
a tudatos utánpótlás  nevelésbe is nagyon komoly energiát és erőforrásokat fektetni .  
Fontosnak tartotta kiemelni , hogy programjaikat az teszi egyedivé, hogy  f iatalok 
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vezetik , akiknek folyamatos képzésére is nagyon nagy figyelmet fordítanak állandóan 
megújulva.  Beszélt  még egyéb programjaikról,  vannak például  szakmai képzések  a 
közélet témájában , amelyek különböző po l i t ikusokkal,  közéleti  szereplőkkel 
újságírókkal havi  szinten valósulnak meg. Felsorolt néhány megvalósult  exkluzív 
programot: Parlament látogatás ,  Városháza látogatás  és találkozás Karácsony  
Gergely főpolgármesterrel, tb . Kiemelte még,  hogy a f iatalokat próbálják nemzetközi 
programokba is bevonni. Végezetül felhívta a figyelmet az elérhetőségekre, valamint 
a felmerülő kérdezési lehetőségre .  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető :  

Megjegyezte, hogy az Alapítvány programjait és elérhetőségeit is meg fogjuk osztani 
a létrehozott Teams felületen , i l letve szintén felhívta a figyelmet az előadáshoz 
kapcsolódó kérdésfeltevésre.  

Kaszás András, Tudatos Ifjúságért Alapítvány :  

Megköszönte ezt a lehetőséget és ígérte,  hogy minden hasznos információt 
megosztanak a munkacsoport közös felületén .  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető : 

Ismét felhívta  a f igyelmet további kérdezési  lehetőségre.  

Kérdező:  

Amikor f iatalokról beszéltek  mindig 24 év a korhatár, pl a kutatás esetén is?  

Kaszás András, Tudatos Ifjúságért Alapítvány : 

Programoként változó,  hogy kikkel, milyen célcsoporttal dolgoznak együtt, így a 
kutatásánál  szakmai csapat megállapodása szerin nem 20, hanem a 30 lesz a 
korhatár.  A nagyköveti hálózat pedig 35 év.  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető : 

Megköszönte az előadást , majd beszélt a Fővárosi Önkormányzat if júságpol i t ikai 
munkájáról , valamint a fiatalok problémáira és igényeire vonatkozó saját kutatásr ól. 
Erre a kutatásra épülve szeretné kialakítani jövő  évben az if júsági  koncepciót a  
Fővárosi  Önkormányzat.  

Közös gondolkodásra hívta a  résztvevőket abban, hogy melyek legyenek a főváros 
által készülő koncepcióban  azok a tartalmak, célok,  alappontok, stat isztikai adatok, 
programok melyeknek feltétlenül  szerepelnie kell . Ennek megvalósítása érdekében  
kérte a  résztvevőket, hogy alakítsanak  4 -5 fős  csoportokat.  Kérte  továbbá, hogy öt-
tíz percben beszéljék át a és szedjenek össze 5-6 olyan pontot, amiknek feltétlenül 
szerepelnie ki egy fővárosi i f júsági koncepcióban.  Majd ezt követően kért egy főt,  
hogy foglalja össze a kiscsoport által közösen megállapításra került lényeges 
gondolatokat a koncepció megalkotásával kapcsolatosan.  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető : 

A csoportmunka után felkérte az egyes csoportokat a koncepció megalkotásához 
általuk legfontosabbnak ítélt alapkövek il l.  gondolatok felsorolására és  annak 
összefoglalására egy csapattag által. Különös tekintettel annak bemutatására,  hogy 
miről ment a diskurzus , melyek azok fontos kulcsszavak,  amelyeket 
elengedtethetetlennek talá l tak a koncepció megalkotásához . 

1. csapat: 

Érdekképviseletről beszéltek, közösségépítő programokat tartották fontosnak .  
Véleményük szerint nincs egy budapesti identitása az  i t t tanuló  egyetemistáknak.  
Általában,  arról is beszélgettek egymás közt, hogy  mit is jelent a „budapesti f iatal 
identitás”,  mit jelent budapesti f iatalnak lenni . Taglalták a befogadás és elfogadás 
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kérdését.  Szolgáltatások nyújtását tartották fontosnak , i l letve, hogy melyeket  vennék 
leginkább igénybe a fiatalok.  

 

 

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető : 

 Rákérdezett arra, hogy véleményük szerint az érdekképviseletnél mi lehet a főváros 
szerepe?  

 

1. csapat: 

Felvetették  a diákönkormányzat kialakításának kérdését . Hasznos lenne szerintük ,  
hogyha Budapesten működne egy  olyan if júsági önkormányzat, akik programokat 
tudnának szervezni. I l letve megemlítették, hogy jó ötletnek tartaná k egy 
próbaválasztás megszervezését  is a fiatalok között.  

 

2. csapat: 

Ők a koncepcióban fontos témákat beszélték át. Abból indultak ki, hogy milyen 
témákkal kel l foglalkozni egy koncepcióban. Milyen fejezeteknek kell ebben 
megjelennie. 

A szükséges címszavakat ehhez egy másik csapattag felsorolta:  

Kutatás, helyzetelemzés , intézményrendszer,  amivel rendelkezik a főváros .  
Szociokulturál is elemzés / kultúra,  szórakozás,  sport, pályaorientáció  stb. terén /  
gyermek és if júsági jogok, környezetvédelem, bűnmegelőzés, érdekérvényesítés  
eszközei, önkormányzat  és támogatási források ,  önszerveződés. Jövőkép  /rövid,  
közép , hosszú távú / i l l .  a cselekvési terv, amely később végrehajtandó.  

 

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető : 

Rákérdezett,  hogy a csapat egy tel jes létesítmény és intézményfelmérésre és ennek 
teljes körű  elemzésére gondolt-e?  Arra, hogy m i lyen lehetőségek vannak  egész 
Budapesten? 

 

2.csapat:  

Válaszukban kifejtették , hogy igen, erre gondoltak, minden, ami if júságot érintő 
nemcsak a konkrét  i f júsági intézmények re és szervezetekre, hanem kerület i szinten az 
egész intézményrendszer  feltérképezésére. Emellett  If júságkutatást tartották  még a 
legfontosabbnak.  
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Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető : 

Kifejtette, hogy az önkormányzat is készül erre,  elkészült  egy kérdőív  erre 
vonatkozóan , amelynek fókuszcsoportos kiegészítése is lesz. Készü l  egy nagy átfogó  
kutatás.  

2.csapat:  

Érdeklődtek,  hogy hol és  hogyan indul a kutatás?  Fontosnak tartották, hogy több 
10 000 fiatal kel lene megkérdezni.  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető : 

Minél inkább szeretnék ennek érdekében ezt népszerűsíteni, nyereményjátékkal is .  

2.csapat: 

Érdeklődtek arról is, hogy jut el a résztvevőkhöz  a kérdőív?   

 

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető : 

Felhívta a figyelmet arra, hogy Teams csoportban is megosztásra fog kerülni ,  szeretné 
a Főváros  ezt széles skálán mozgatni.  Ahhoz, hogy egy igazán gyakorlati  alapú  
tettekben, projectekben, együttműködésekben hasznos  koncepciót  tudjunk 
későbbiekben erre alapozva létrehozni.  

2.Csapat:  

Érdeklődtek,  hogy mennyi időt kapott erre az fővárosi I f júságpolit ikai Osztály?  Mikor 
kell  testület elé vinni az elkészült koncepciót?  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztály vezető:  

Nincs konkrét határideje, ha azt lát juk ,  hogy az adatok kellően megalapozottak , akkor 
szeretnék testület elé vinni.  

2.csapat: 

Megkérdezték, azt is ,  hogy Online lesz majd kitöltendő vagy ki fogja -e vinni Főváros  
az utcára?  Véleményük szerint az utóbbinak  van több értelme . 

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető :  

Kifejtette, hogy szeretne a Főváros  külsős helyszínekre is kitelepülni , szeretnénk 
rendezvényekre is kivinni,  főleg az olyan hátrányos helyzetű fiatalok  miatt,  akik nem 
férnek hozzá az  internethez könnyen.  

Kaszás András, Tudatos Ifjúságért Alapítvány:  

Reprezentatívitás  fontosságára hívta fel a f igyelmet.  Úgy vélte,  hogy ez teszi 
védhetővé  a koncepciót , mind szakmailag, mind a po l i t ikai döntéshozók előtt .   Ha nem 
reprezentatív a minta, akkor  eltolódhat  a fókusz  és torzulhat a végeredmény.  Más 
érdekképviselet szükséges ugyanis egy eli tgimnáziumba járó  és egy szakközépiskolás 
f iatalnak.  Kisebb létszámú  minta alapján  törekedni kel l  a reprezentat ivitásra és ezt 
természetesen kiegészítheti az, hogy láthatóvá teszi a Főváros a kutatást, minél több 
fiatal bevonásával és  ez valóban  előnyös kommunikációs szempontból,  de javasolta ez 
az elv mindenképp érvényesüljön.  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető:  

Mindenképp. A kérdőív szegmantáló kérdései mellett,  a  fókuszcsoportoknál is szeretné 
a Főváros  f igyelembe venni, hogy a helyi  közösségekben az egyes kerületekben milyen 
különbségek lehetnek.   
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Kérdező  egy másik csoportból :  

Megjegyezte, hogy fontos, hogy minden kerületből egy f iatal kitöltse  legalább ahhoz , 
hogy ne legyen a minta torz.   

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető:  

Ennek f igyelembevételével építettük fel a kérdőívet.  

További hozzászóló:  

Egy koncepció esetén fontos, hogy mire ad válaszokat, mit akarok vele elérni.   

További hozzászóló:  

Kérdőív esetén fontos, hogy hány percet kel l eltölteni vele. A fiatalok fejével  
gondolkodva kell ezt meghatározni.  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető:  

Hangsúlyozta, hogy Fiatalok segítségével került  kialakításra a kérdőív, mind 
tartalmában mind külsejében törekszik a lendületes kitölthetőségre.  

Felkérte a következő csapatot  is a koncepció kapcsán  fontos gondolata ik kifejtésére.  

3. csapat: 

Felvetették, hogy az nem elegendő  a kérdőívben, hogy lakhelyre kérdez csak rá ,  
hanem az is fontos, hogy esetleg másik kerületbe jár  a kitöltő f iatal  iskolába, edzésre 
stb. Tehát felhívták  a f igyelmet arra, hogy egy f iatalnak van mobilitása  a városon belül.   
Kiemelték, hogy több kerületben van már if júsági koncepció i l l . erre való 
kezdeményezés és  ezek összehangolása is fontos lenne a fővárosi koncepcióval .  

Felvetették azt a kérdést is, hogy van-e ötlet a nehezen elérhetők megszólí tására?  

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető:  

Osztályvezető asszony válaszában kifejtette, hogy a h elyszíni kitelepülést talál ja a 
Főváros  erre megoldásnak.  Ezt követően pedig kérte a jelenlévőket, hogyha valakinek 
bármi gondolata van még ehhez kapcsolódóan,  azt szívesen meghallgat ja.  

3.csapat: 

Gondolkodtunk a kerület i különbségek miatt, hogy a koncepcióból születik - e valami, 
ami kerületekben felhasználható lesz vagy ez egy egységes, közös koncepció  lesz. 

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető:  

Reflektált, hogy a csapat arra gondolt -e, hogy a kerületek integrálódnak -e különállóan 
valami speciális gyakorlati dologgal ebbe a készülő  koncepcióba majd? Ígéretet  tett  
rá, hogy amennyiben jól értelmezte és erre van igény , ezt is be fogja építeni a főváros 
a készülő  koncepcióba.  

3.csapat: 

A Csapat egy tagjai szerint köztes megoldás kell, hogy minden kerület foglalkozzon 
az i f júsággal.  Olyan központi gondolatok tervek szükségesek, amelyhez minden 
kerület tud csatlakozni.  Felhívta a figyelmet a Főváros összekötő, koordináló 
szerepére. Kiemelte még azt is, hogy a fiatalok  számára szervezett program 
meghirdetése  esetén fontosak a f iatalok elérése szempontjából a megfelelő 
hívószavak, amelyek a fiatalok számára  kellően f igyelemfelkeltőek. Erre valahogy ki 
kellene térni szintén  a születő szakmai anyagban.  

Hentz Zsuzsanna Spor t, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető:  

Megköszönte a közös munkát és együtt gondolkodást .  

Felhívta a f igyelmet még egyszer a közös felületen való  minél több aktuális tartalom  
megosztására.  
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Még egy kérdező:  

Felvetette, hogy továbbiakban a  folyamatokba miben segíthetnek a munkacsoport 
tagok? 

Hentz Zsuzsanna Sport, köznevelési és Ifjúságpolitikai osztályvezető:  

Kiscsoportban akár Teamsen , akár élőben  felmerülő problémák és aktualitások 
megbeszélésére, hívunk  majd össze egyéb  rövidebb  alkalmakat.  

Dr. PhD. habil Nagy Ádám :  

Felhívta a figyelmet a Budapest Főváros XI. Kerület Újbudai Polgármesteri Hivatal 
közreműködésével  december 5-én,  17 órától  a B29 If júsági Közösségi térben (1114 
Budapest, Bartók Béla út 29.)  megszervezésére kerülő  If júságszakmai SZakEst  
rendezvényre.  


